
Protokół Nr V
z V sesji Rady Gminy Dąbrówka 

z dnia 16 stycznia 2015r.

Posiedzenie odbyło się w Sali widowiskowej Gminnego Centrum Kultury w
Dąbrówce trwało od godz. lO.0̂  do godz. 1 335.
W posiedzeniu udział wzięli Radni Gminy Dąbrówka -  zgodnie z załączoną listą
obecności.
Obrady prowadził Przewodniczący Rady Gminy Dąbrówka Pan Marcin Kaczmarczyk.
Na sesji obecni byli
1.Pan Radosław Korzeniewski -  Wójt Gminy Dąbrówka,
2.Pan Zenon Zadrożny -  Z-ca Wójta
3. Pani Agnieszka Adam -  Skarbnik Gminy Dąbrówka,
4. Pani Helena Karczmarczyk -  Sekretarz Gminy Dąbrówka,
5.Pani Anna Maniecka -  Dyrektor Gminnego Centrum Kultury
6. Pan Stanisław Wójcik -  Dyrektor Publicznej Szkoły Podstawowej w Dąbrówce
7. Pan Wiesław Mędrzycki -  radny powiatowy,
8. Obsługa prawna Urzędu Gminy,
9. Sołtysi -  zgodnie z załączona lista obecności.
10. Pani Agnieszka Domżalska -  pracownik MODR w Warszawie
11. Mieszkańcy

Prowadzący obrady odczytał porządek obrad, który został przesłany radnym o
następującej treści:

1. Powitanie i otwarcie obrad.
2. Wybór sekretarza obrad.
3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.
4. Sprawozdanie Wójta z bieżącej działalności.
5. Przedstawienie opinii i wniosków podjętych przez komisje Rady Gminy.

6. Podjęcie uchwał :

a) W sprawie określenia zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych z 
mieszkańcami Gminy Dąbrówka

b) W sprawie szczegółowego sposobu konsultowania z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ustawy z dnia 24 
kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, projektów 
aktów prawa miejscowego w dziedzinach dotyczących działalności statutowej 
tych organizacji

c) W sprawie zmiany uchwały Nr IIł/4/2014 Rady Gminy Dąbrówka z dnia 12 
grudnia 2014r. w sprawie ustalenia składów osobowych komisji Rady Gminy.

d) W sprawie uchwalenia uchwały budżetowej Gminy Dąbrówka na 2015 r.
e) W sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dąbrówka na 

lata 2015-2021
t) W sprawie zaciągnięcia krótkoterminowej pożyczki na wyprzedzające 

finansowanie w Banku Gospodarstwa Krajowego w Warszawie na realizację 
zadania pn Budowa boisk wielofunkcyjnych na terenie gminy Dąbrówka



g) W sprawie zmiany uchwały Nr XXXIII/258/2014 Rady Gminy Dąbrówka z dnia 
10 marca 2014r. w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 
Warszawie na sfinansowanie zadania pn. „Rozbudowa infrastruktury 
wodociągowo -  kanalizacyjnej wokół obszaru Natura 2000 w Gminie Dąbrówka 
(etap III) -  Budowa sieci wodociągowej wraz z przyłączami w miejscowości 
Chruściele, Dąbrówka, Józefów, Lasków, Ludwinów, Trojany, Zaścienie

7. Odczytanie podań skierowanych do Przewodniczącego i Rady Gminy
8. Sprawy różne i wolne wnioski.
9. Zamknięcie obrad.

Pan Radosław Korzeniewski -  Wójt zwrócił się z wnioskiem o wprowadzenie do 
porządku obrad w pkt. 6 Podjecie uchwał - uchwały w sprawie przystąpienia do 
Stowarzyszenia o nazwie Związek Gmin Wiejskich Rzeczpospolitej Polskiej .
Pani Agnieszka Gryglas zgłosiła wniosek o wprowadzenie do porządku obrad pkt. 
Przyjęcie planów pracy komisji Rady Gminy.
Radca prawny wyjaśniła, że rada gminy swoje rozstrzygnięcia podejmuje w formie 
uchwał. Do podjęcia uchwały Rada Gminy ma podstawę prawną w ustawie o 
samorządzie gminnym lub w statucie gminy. Zgodnie z § 27 Statutu Gminy w drodze 
uchwały jest przyjmowany plan pracy komisji rewizyjnej. Pozostałe plany pracy komisji 
przedstawiane są Radzie do wiadomości bez konieczności podejmowania uchwał.
Pani Agnieszka Gryglas zapytała jak to się ma do pkt. 5 porządku obrad sesji 
przedstawienie opinii i wniosków przez Komisje Rady Gminy
Pani mecenas wyjaśniła, że komisje przedstawiają radzie gminy do zapoznania opinie i 
wnioski wypracowane na posiedzeniach. Opinie i wnioski nie są poddawane pod 
głosowanie.
Nawiązując do wypowiedzi Pani mecenas Pani Agnieszka Gryglas zgłosiła wniosek o 
wprowadzenie do porządku obrad pkt. Przedstawienie planów pracy komisji.

Nawiązując do zgłoszonych wniosków prowadzący obrady udzielił głosu Panu 
Lrojanowskiemu -  Sekretarzowi Generalnemu Związku Gmin Wiejskich który 
przedstawił istotę działalności Stowarzyszenia.
Po wysłuchaniu wypowiedzi Pana Trojanowskiego prowadzący obrady poddał pod 
głosowanie wniosek zgłoszony przez Pana Wójta który został umieszczony w pkt. 6 
Podjęcie uchwał pod lit. h w sprawie przystąpienia do Stowarzyszenia o nazwie 
Związek Gmin Wiejskich Rzeczpospolitej Polskiej.

W głosowaniu jawnym wniosek został przyjęty jednogłośnie / 15 głosami „za” przy 
obecności 15 Radnych/

Następnie został poddany pod głosowanie wniosek Pani Agnieszki Gryglas, który został 
umieszczony w pkt. 5 pod lit. a Przedstawienie planów pracy przyjętych przez komisje 
stale Rady Gminy.

W głosowaniu jawnym wniosek został przyjęty jednogłośnie / 15 głosami „za” przy 
obecności 15 Radnych/

W dalszej kolejności prowadzący obrady poddał pod głosowanie porządek obrad w 
następującym kształcie:

1. Powitanie i otwarcie obrad.
2. Wybór sekretarza obrad.



3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.

4. Sprawozdanie Wójta z bieżącej działalności.
5. Przedstawienie opinii i wniosków podjętych przez komisje Rady Gminy, 

a) Przedstawienie planów pracy przez komisji stałe Rady Gminy.

6. Podjęcie uchw ał:

a) W sprawie określenia zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych z 
mieszkańcami Gminy Dąbrówka

b) W sprawie szczegółowego sposobu konsultowania z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ustawy z dnia 24 
kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, projektów 
aktów prawa miejscowego w dziedzinach dotyczących działalności statutowej 
tych organizacji

c) W sprawie zmiany uchwały Nr III/4/2014 Rady Gminy Dąbrówka z dnia 12 
grudnia 2014r. w sprawie ustalenia składów osobowych komisji Rady Gminy.

d) W sprawie uchwalenia uchwały budżetowej Gminy Dąbrówka na 2015 r.
e) W sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dąbrówka na 

lata 2015-2021
f) W sprawie zaciągnięcia krótkoterminowej pożyczki na wyprzedzające 

finansowanie w Banku Gospodarstwa Krajowego w Warszawie na realizację 
zadania pn Budowa boisk wielofunkcyjnych na terenie gminy Dąbrówka

g) W sprawie zmiany uchwały Nr XXXIII/258/2014 Rady Gminy Dąbrówka z dnia 
10 marca 2014r. w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 
Warszawie na sfinansowanie zadania pn. „Rozbudowa infrastruktury 
wodociągowo -  kanalizacyjnej wokół obszaru Natura 2000 w Gminie Dąbrówka 
(etap III) -  Budowa sieci wodociągowej wraz z przyłączami w miejscowości 
Chruściele, Dąbrówka, Józefów, Lasków, Ludwinów, Trojany, Zaścienie

h) w sprawie przystąpienia do Stowarzyszenia o nazwie Związek Gmin Wiejskich 
Rzeczpospolitej Polskiej

7. Odczytanie podań skierowanych do Przewodniczącego i Rady Gminy
8. Sprawy różne i wolne wnioski.
9. Zamknięcie obrad.

W głosowaniu jawnym porządek obrad został przyjęty jednogłośnie /15 głosami za przy 
obecności 15 Radnych/.

Przebieg obrad 

Ad. 1 Powitanie i otwarcie obrad.

Obrady V sesji Rady Gminy Dąbrówka otworzył Przewodniczący Rady Gminy 
Dąbrówka, powitała wszystkich zebranych i stwierdził, Ze w obradach zgodnie z listą 
obecności uczestniczy 15 na 15 Radnych.



Na sekretarza obrad w głosowaniu jawnym, jednogłośnie wybrany został Pan Sławomir 
Rosa. /ł 5 głosów „za” przy obecności 15 Radnych/

Ad. 3 Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.

Protokół Nr IV/2014 
z 30 grudnia 2014r.
Rada Gminy Dąbrówka w głosowaniu jawnym przyjęła 
j e d n o g ł o ś n i e - 1 5  głosami „za” przy obecności 15 Radnych.

Ad. 4 Sprawozdanie Wójta z bieżącej działalności.

Sprawozdanie zostało przedstawione przez Wójta i stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 5 Przedstawienie opinii i wniosków podjętych przez komisje Rady Gminy.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Pani Agnieszka Gryglas 
poinformowała, że komisja odbyła dwa posiedzenia.
W dniu 5 stycznia 2015r. tematem posiedzenia komisji było opiniowanie projektu 
budżetu Gminy Dąbrówka na rok 2015 zgodnie z kompetencją komisji.
Komisja po zapoznaniu się z autopoprawkami Wójta Gminy do projektu budżetu na 
2015r. pozytywnie zaopiniowała zmiany w:
- dziale 801 oświata i wychowanie, dziale 921 kultura i ochrona dziedzictwa 
narodowego, dziale 926 kultura fizyczna i sport.
Ze względu na brak szczegółowych informacji związanych z zapisami w materiale 
pomocniczym do projektu budżetu na 2015r. w dziale 926 Kultura Fizyczna i Sport 
komisja na tym posiedzeniu nie opiniowała projektu budżetu Gminy Dąbrówka na rok 
2015 zgodnie z jej kompetencją
Na tym posiedzeniu został przyjęty przez komisję plan pracy na rok 2015.
Na wniosek Wójta komisja odbyła posiedzenie w dniu 12 stycznia 2015r. tematem 
posiedzenia komisji było zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia 
warunków i trybu finansowego wspierania rozwoju sportu w Gminie Dąbrówka.
Komisja nie opiniowała projektu ww. uchwały z uwagi na jej brak.
Na posiedzeniu tym Wójt przedstawił autopoprawkę w planie wydatków w dziale 
kultura fizyczna. Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawioną przez Wójta 
autopoprawkę.
Przewodniczący Komisji Rozwoju i Gospodarki Mieniem Komunalnym Pan Tomasz 
Rasiński poinformował, że komisja odbyła posiedzenie w dniu 12 stycznia 2015r. 
Tematem posiedzenia komisji było:
- zaopiniowanie projektu budżetu gminy na rok 2015.
- sprawy różne.
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu w działach należących do 
kompetencji komisji tj.: gospodarka mieszkaniowa, działalność usługowa . Do działu 
gospodarka komunalna i ochrona środowiska rozdział Zakłady Gospodarki Komunalnej 
członkowie komisji zgłosili wniosek o umieszczenie zadania modernizacja oczyszczalni

Ad. 2 W ybór sekretarza obrad.



ścieków w Dąbrówce w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2015 -  2021 
przeznaczając na to zadanie w bieżącym roku środki w kwocie 250 000,00 zł które są 
zaplanowane w projekcie budżetu a pozostałe w kwocie 195 000,00 zł zabezpieczyć w 
roku następnym. Na posiedzeniu został przyjęty plan pracy komisji na rok 2015. W 
sprawach różnych przewodniczący komisji Pan Tomasz Rasiński złożył rezygnację z 
funkcji przewodniczącego komisji. Na przewodniczącego członkowie komisji zgłosili 
kandydaturę Pana Sławomira Rosę.
Przewodniczący Komisji Gospodarczej Pan Marek Pasoń poinformował, że komisja 
odbyła posiedzenie w dniu 8 stycznia 2015r. na którym pozytywnie zaopiniowała projekt 
budżetu Gminy na 2015r. wraz z autopoprawką Wójta w części należącej do 
kompetencji komisji,
Pan Ryszard Klusek -  przewodniczący Komisji Budżetowo -  Finansowej poinformował, 
że komisja odbyła posiedzenie w dniu 13 stycznia 2015r. na którym jednogłośnie został 
przyjęty projekt budżetu Gminy na 2015r. wraz z autopoprawkami Wójta.
Pan Mirosław Kuligowski -  przewodniczący Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych i 
Porządku Publicznego poinformował, że komisja odbyła posiedzenie w dniu 5 stycznia 
2015r. na którym członkowie komisji nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu 
budżetu na 2015 r. w działach należących do kompetencji komisji.
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Krzysztof Kłębek poinformował, że komisja 
odbyła posiedzenie w dniu 14 stycznia 2014 roku.
Tematem posiedzenia było opracowanie planu pracy komisji na rok 2015.

a) Przedstawienie planów pracy przez komisje stale Rady Gminy.

Prowadzący obrady wyjaśnił, że plan pracy Komisji Rewizyjnej RG zgodnie ze Statutem 
Gminy musi zostać przyjęty uchwałą Rady Gminy, dlatego dziś zostanie odczytany a 
przyjęty na kolejnej sesji.
Plan pracy odczytał Pan Krzysztof Kłębek -  przewodniczący Komisji Rewizyjnej.
Plan pracy Komisji Oświaty, Kultury i Sportu odczytała Pani Agnieszka Gryglas -  
przewodnicząca Komisji.
Plan pracy Komisji Rozwoju i Gospodarki Mieniem Komunalnym odczytał Pan Tomasz 
Rasiński -  przewodniczący komisji.
Plan Pracy Komisji Gospodarczej odczytał Pan Marek Pasoń -  przewodniczący komisji. 
Plan pracy Komisji Zdrowia Spraw Socjalnych i Porządku Publicznego odczytał Pan 
Mirosław Kuligowski.
Plan pracy Komisji Budżetowo -  Finansowej odczytał Pan Ryszard Klusek -  
przewodniczący Komisji.
Pan Jacek Ruciński -  sołtys wsi Cisie zapytał przewodniczącego komisji rewizyjnej czy 
został wybrany wiceprzewodniczący komisji.
Pan Kłębek odpowiedział, że wiceprzewodniczący komisji nie został wybrany.
Pan Jacek Ruciński odnosząc się do wypowiedzi pana Kłębka, powiedział, że jest to 
niezgodne z§ 27 Statutu Gminy.

Ad 6 Podjęcie uchwal.

a) W sprawie określenia zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych z 
mieszkańcami Gminy Dąbrówka



Pani Mecenas wyjaśniła, że zgonie z ustaleniami zostały przygotowane projekty 
uchwał które określają zasady przeprowadzania konsultacji społecznych w 
sprawach które są istotne dla gminy bądź w sprawach w których przepis ustawy 
nakłada obowiązek przeprowadzenia konsultacji. Uchwała ta określa ogólne 
zasady przeprowadzania konsultacji.
Pani Agnieszka Gryglas nawiązując do uzasadnienia do przedmiotowej uchwały 
poinformowała, że ma wątpliwości odnośnie zapisu ...’’.które będą 
przeprowadzane w oparciu o znane mieszkańcom zasady”, jakie są to znane 
mieszkańcom zasady, bo jest mieszkańcem gminy i zasady nie są jej znane.
Pani Mecenas wyjaśniła, że zasady będą znane po podjęciu przez Radę 
przedmiotowej uchwały, ponieważ są zawarte w załączniku do uchwały. Pan 
Zenon Zadrożny -  Z-ca Wójta poinformował, że zasady przeprowadzania 
konsultacji będą znane mieszkańcom podczas przeprowadzania konsultacji z 
uwagi na podjęcie przedmiotowej uchwały. Zasad konsultacji na obecną chwilę 
nie można podać do publicznej wiadomości ponieważ nie zostały uchwalone 
wyjaśnił Pan Radosław Korzeniewski Wójt Gminy.
W dalszej swojej wypowiedzi Pani Gryglas odniosła się do zapisu w § 3 pkt. c „ 

przez uprawnionych” co należy przez to rozumieć.
Pani Mecenas wyjaśniła, że konsultacje są przeprowadzane z mieszkańcami 
gminy Dąbrówka, jeśli wykażą że zamieszkują na terenie gminy Dąbrówka.
Pani Gryglas zapytała kto będzie weryfikował czy dana osoba jest mieszkańcem 
gminy, ponieważ z zasady ankiety są anionowe.
Pani Mecenas wyjaśniła, że wzór ankiety będzie załączony do zarządzenia Wójta 
o przeprowadzenie konsultacji w którym będzie określone zasady jak wypełnić 
ankietę. Nigdzie nie ma mowy, że ankiety są anonimowe powiedziała p. 
Mecenas.
Pani Agnieszka Gryglas odniosła się do § 5 przedmiotowego projektu uchwały i 
zapytała, gdzie będzie punkt zbiorczy składania ankiet.
Pani Mecenas wyjaśniła, że będzie to określone w zarządzeniu Wójta.
Nawiązując do § 6 pkt. 2 pkt. c Pani Gryglas zapytała skąd wynika ograniczenie 
do 50 osób.
Pani Mecenas odpowiedziała, że liczba ta może zostać zmieniona ale musi to być 
liczba większa.
Pani Agnieszka Gryglas ponownie nawiązała do uzasadnienia do przedmiotowej 
uchwały i zapytała czy są już sprawy które wymagają przeprowadzenia 
konsultacji.
Pani Mecenas odpowiedziała, że na dzień dzisiejszy nie ma takiej potrzeby, ale 
uchwała musi zostać podjęta wcześniej a nie wtedy kiedy trzeba przeprowadzić 
konsultacje.
Pan Rosa Sławomir nawiązując do wypowiedzi przedmówczyni stwierdził, że 
projekt przedmiotowej uchwały jest daleko idący i dobrze się stało, że nareszcie 
zostanie ona podjęta co pozwoli mieszkańcom na wypowiedzenie w wielu 
sprawach.
Odnosząc się do wypowiedzi Pana Rosy Sławomira radna Gryglas zwróciła 
uwagę na zapis § 10 projektu ww. uchwały w którym się mówi, że nie ważne ile 
osób przyjdzie na konsultacje (2 ) uważa się je za ważne, jak również wynik



konsultacji nie jest wiążący dla organów gminy, chyba że ustawowe zapisy 
stanowią inaczej.
Głos zabrał Wójt Pan Radosław Korzeniewski nawiązując do wypowiedzi 
przedmówczyni i powiedział, że nie wie jakie były praktyki dotychczas, ale sam 
przed podjęciem ważnych decyzji woli zapytać mieszkańców niż ich nie zapytać. 
Pani Agnieszka Gryglas zaproponowała aby projekt przedmiotowej uchwały 
został podany szerszemu zapoznaniu się radnym.
Pan Rosa Sławomir powiedział, że uchwała powinna zostać podjęta już dużo 
wcześniej i nie należy zwlekać z jej podjęciem. Zdaniem Pana Sławomira Rosy 
uchwała jest przygotowana dobrze i powinna zostać podjęta w dniu dzisiejszym. 
Po zakończeniu dyskusji, prowadzący obrady poddał pod głosowanie projekt ww. 
uchwały.

- w głosowaniu jawnym -  Rada Gminy Dąbrówka 
podjęła Uchwałę Nr V /16/2014 
z dnia 16 stycznia 2015 r.
w i ę k s z o ś c i ą  głosów /14 głosów „za”, 1 głos „wstrzymujący” przy 

obecności 15 Radnych/
(Uchwała stanowi załącznik do protokołu)

W sprawie szczegółowego sposobu konsultowania z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ustawy z dnia 24 
kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, projektów 
aktów prawa miejscowego w dziedzinach dotyczących działalności statutowej tych 
organizacji

Pani mecenas wyjaśniła, że są dwie formy przeprowadzania tego typu konsultacji 
tj. poprzez otwarte spotkania z przedstawicielami organizacji społecznych lub 
złożenie na piśmie uwag. Zasady i trybu zawarte są w załączniku do niniejszej 
uchwały.
Pani Agnieszka Gryglas nawiązując do zasad i trybu przeprowadzania konsultacji 
w § 2 zapytała, ile jest organizacji pożytku publicznego działających na terenie 
gminy Dąbrówka.
Pan Zenon Zadrożny -  Zastępca Wójta odpowiedział, że na terenie całego kraju 
jak również gminy Dąbrówka mogą działać organizacje wpisane do Krajowego 
Rejestru Stowarzyszeń. Z terenu naszej Gminy do KRS wpisane jest kilka 
jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych.
Pani Gryglas Agnieszka zapytała czy straże mogą występować jako organizacje 
pożytku publicznego.
Pan Zenon Zadrożny powiedział, że mogą pod warunkiem, że pozyskane środki 
nie zostaną przeznaczone na działalność związaną ze strażą.
Pani Gryglas odniosła się do zapisu w § 4 pkt. 4 który dotyczy powiadomienia o 
przeprowadzeniu konsultacji na 7 dni przed terminem, czy będzie to termin 
obligatoryjny, czy zwyczajowo termin będzie mógł być wydłużony.
Pani mecenas wyjaśniła, w projekcie jest zapis co najmniej na 7 dni. Jeżeli 
będzie znany termin przeprowadzenia konsultacji i będzie czas aby poinformować 
mieszkańców, ze strony Wójta będzie taka informacja wcześniej.



Po zakończeniu dyskusji prowadzący poddał pod głosowanie projekt ww. 
uchwały.

- w głosowaniu jawnym -  Rada Gminy Dąbrówka 
podjęła Uchwałę Nr V/17/2015
z dnia 16 stycznia 2015 r.
j e d n o g ł o ś n i e  głosów /15 głosów „za”, przy obecności 15 Radnych/ 
(Uchwała stanowi załącznik do protokołu)

c) W sprawie zmiany uchwały Nr III/4/2014 Rady Gminy Dąbrówka z dnia 12 
grudnia 2014r. w sprawie ustalenia składów osobowych komisji Rady Gminy.

Pan Rasiński Tomasz poinformował, że złożył rezygnację z funkcji 
przewodniczącego komisji. Na przewodniczącego członkowie komisji wskazali 
Pana Sławomira Rosę.
Projekt uchwały został odczytany przez przewodniczącego obrad i poddany pod 
głosowanie

- w głosowaniu jawnym -  Rada Gminy Dąbrówka 
podjęła Uchwałę Nr V/18/2015
z dnia 16 stycznia 2015 r.
j e d n o g ł o ś n i e  głosów /15 głosów „za”, przy obecności 15 Radnych/ 
(Uchwała stanowi załącznik do protokołu).

d) W sprawie uchwalenia uchwały budżetowej Gminy Dąbrówka na 2015 r.

Projekt budżetu Gminy Dąbrówka na 2015 r. został omówiony przez Panią 
Skarbnik Gminy.

Projekt budżetu na rok 2015 został przygotowany na podstawie następujących 
informacji i założeń:

PLAN DOCHODÓW
Planowane kwoty subwencji i udziałów w podatku dochodowym od osób 
fizycznych przyjęto na podstawie pisma Ministra Finansów 
Planowane kwoty dotacji celowych na realizację zadań zleconych i własnych 
przyjęto na podstawie pisma z Wydziału Finansów I budżetu Mazowieckiego 
Urzędu Wojewódzkiego
Planowanie wpływy z tytułu podatków i opłat lokalnych powiększone zostały o 
wskaźnik wzrostu górnych stawek podatków, tj. o Wskaźnik wzrostu cen 
towarów i usług konsumpcyjnych w I półroczu 2014r. który wyniósł 0,4%. 
Niemniej jednak decyzją Rady Gminy stawki podatków i opłat lokalnych na rok 
2015 , zostały utrzymane z roku ubiegłego.

- i pozostałe dochody na podstawie informacji uzyskanej od jednostek organizacyjnych 
gminy: Zakład Gospodarki Komunalnej, jednostki oświatowe).

PLAN WYDATKÓW
- punktem wyjścia do opracowania planu wydatków były wielkości przyjętych dochodów 
oraz realizacja wydatków w roku 2014 za okres 10 miesięcy powiększone o szacunkowe



wykonanie wydatków do końca roku z uwzględnieniem następujących wskaźników:- 
wydatki statutowe jednostek organizacyjnych wzrost o 1%, wydatki na media wzrost o 
2,4%, wydatki na wynagrodzenia wzrost o 2%, wydatki na wynagrodzenia dla 
pracowników obsługi w jednostkach oświatowych 4%,
- zapotrzebowanie środków przez jednostki organizacyjne gminy: Urząd Gminy w 
Dąbrówce, Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej, Zakład Gospodarki Komunalnej i 
jednostki oświatowe (tj. 4 szkoły podstawowe, 2 gimnazja, przedszkole samorządowe 
oraz ZOSZiPS.
- zapotrzebowanie środków przez jednostki nadzorowane: Gminne Centrum Kultury, 
Gminna Biblioteka Publiczna,
W planie wydatków zostały uwzględniony fundusz sołecki.

Plan wydatków inwestycyjnych wynika z dokumentów planistycznych Gminy, tj. 
załącznika Nr 2 „Wykaz przedsięwzięć” do uchwały w sprawie wieloletniej prognozy 
finansowej Gminy Dąbrówka, ponadto została zachowana kontynuacja zadań 
rozpoczętych w roku bieżącym oraz ujęto zadania na które zostały podpisane umowy ( 
środki unijne).

Na podstawie powyższych informacji przyjęto do projektu budżetu następujące 
wielkości:
Dochody 25 696 251,00zł,
bieżące 24 444 951,00zł - wpływy z podatków lokalnych -  4 961 500,0zł; wpływy z 

opłat lokalnych -  1 054 500,00zł; udziały gminy w PIT i CIT -  4 219 693,00; dotacje 
celowe na zadania zlecone i własne 2 449 920,00; subwencje -  9 906 208,00zł dochody 
jednostek budżetowych -  1 154 724,00 i pozostałe dochody możliwe do pozyskania 
698 406,00 zł.
majątkowe 1 251 300,00 w tym 150 000,00 wpływy ze sprzedaży mienia komunalnego 
gminy i 1 101 300,00zł -  dotacje pozyskane w ramach PROW

wydatki 28 330 359,09
bieżące -  22 486 333,00 , w tym wydatki jednostek budżetowych 18 365 380,00zł, 
dotacje na zadania bieżące 1 006 000,00, świadczenia na rzecz osób fizycznych 
2 884 953,00zł oraz wydatki na obsługę długu publicznego -  230 000,00zł

majątkowe -  5 844 026,09 z przeznaczeniem na realizację zadań i zakupów 
inwestycyjnych, min. na budowę wodociągów 1 100 000,00, budowę i modernizacje 
dróg oraz chodników 920 000,00zł, zadania w zakresie oświaty 368 000,00zł, na zadania 
z zakresu gospodarki ściekowej 2 300 000,00zł, zadania z zakresu kultury fizycznej i 
sportu 513 533,00

na finansowanie planowanego 
deficyt w wysokości 2 634 108,00zł
oraz spłatę rat kredytów i pożyczek zaciągniętych w latach ubiegłych w kwocie 

2 442 180,00zł
zaplanowano do zaciągnięcia kredyty i pożyczki w wysokości 5 076 288,09zł.

Tak przygotowany projekt budżetu Gminy Dąbrówka został przedłożony Regionalnej 
Izbie Obrachunkowej i Radzie Gminy Dąbrówka do 15 listopada 2014 r.
W dalszej kolejności Pani Skarbnik odczytała opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Warszawie z dnia 4 grudnia 2014r. w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez 
Wójta Gminy Dąbrówka projekcie uchwały budżetowej na 2015 rok oraz możliwości 
sfinansowania deficytu budżetu przedstawionego w tym projekcie.



Do przedłożonego projektu budżetu została złożona przez Wójta autopoprawka w 
następującym zakresie:

do projektu budżetu wprowadza się następujące zmiany:
PLAN WYDATKÓW
-  dział -  010 -  rolnictwo i łowiectwo:
1. Rozbudowa infrastruktury wodociągowo-kanalizacyjnej wokół obszaru Natura 2000 -  
(etap III) - Budowa sieci wodociągowej wraz z przyłączami w miejscowości Chruściele, 
Dąbrówka, Józefów, Lasków, Ludwinów, Trojany, Zaścienie” -  602 500,00zł 
(kontynuacja zadania z roku 2014).

2. Wykonanie dokumentacji projektowej na budowę wodociągu w miejscowości 
Ostrówek -  50 500,00zł.

-  dział - 150 -  rozwój przedsiębiorczości:

1. Przyśpieszenie wzrostu konkurencyjności województwa mazowieckiego poprzez 
budowanie społeczeństwa informacyjnego i gospodarki opartej na wiedzy poprzez 
stworzenie zintegrowanych baz wiedzy o Mazowszu -  limit na 2015 rok zwiększa się 
o 2 788,76zł kwoty 6 883,12zł;

-  dział -  600 -  transport i łączność:
1. Udział gminy w budowie dróg i chodników przy drogach powiatowych -  plan dla 
zadania zwiększa się o kwotę 55 000,00zł, w celu umożliwienia pełnej kwoty dla 
realizacji zadania wspólnie z Powiatem Wołomińskim.
2. Z wydatków bieżących w drogach gminnych kwotę 2 000,00zł przenosi się do dróg 
powiatowych z przeznaczeniem na dokonanie opłaty za umieszczenie sieci 
wodociągowej w pasie drogi gminnej (nowe decyzje dla miejscowości Ludwinów, 
Józefów).

-  dział -  750 -  administracja publiczna:

1. Rozwój elektronicznej administracji w samorządach województwa mazowieckiego 
wspomagającej niwelowanie dwudzielności potencjału województwa” limit na 2015 rok 
zwiększa się o 1 256,27zł do kwoty 13 099,87zł.

-  dział 801 -  oświata i wychowanie:
1. Nazwę zadania inwestycyjnego „Wykonanie projektu rozbudowy Publicznej Szkoły 
Podstawowej we Wszeborach” zamienia się na: „Koncepcja rozbudowy szkół w 
Dąbrówce i we Wszeborach”

-  dział 900 -  gospodarka komunalna i ochrona środowiska:

1. Zagospodarowanie przestrzeni publicznej w Dąbrówce -  42 830,00zł -  zwiększenie 
planu wydatków zabezpieczonych w budżecie o dotację pozyskaną w ramach PRO W.

-  dział 921 -  kultura i ochrona dziedzictwa narodowego:
1. „Odnowa elewacji Gminnego Centrum Kultury” -  52 098,00zł- kontynuacja zadania z 
roku ubiegłego (projekt unijny).

-  dział 926 -  kultura fizyczna:



1. Plan wydatków dla zadania „Budowa wielofunkcyjnych boisk sportowych na terenie 
gminy Dąbrówka” (Józefów, Dąbrówka) zwiększyć o kwotę 333 000,00zł, tj. o środki nie 
wykorzystane w 2014 roku (projekt unijny).
2. Plan wydatków zadania inwestycyjnego „Odbudowa wraz z modernizacją bieżni przy 
publicznym boisku sportowym w Dąbrówce” w wysokości 73 829,00zł przenieść do 
budżetu na 2015, ponadto dla umożliwienia zrealizowania tego zadania zwiększa się 
środki o kwotę 50 000,00zł pomniejszając kwotę planu z zadania „Budowa 
wielofunkcyjnego boiska”.
3. Zadanie inwestycyjne „Budowa siłowni zewnętrznej w Dąbrówce 20 000,00zł” 
otrzymuje brzmienie: „Budowa siłowni zewnętrznej -  20 000,OOzł”
4. Zapis w materiale pomocniczym „środki zabezpieczone na udzielenie dotacji -  
zgodnie z programem współpracy z organizacjami pozarządowymi -  60 000,OOzł (GKS, 
UMKS itp.)” otrzymuje brzmienie:
„środki zabezpieczone na udziełenie dotacji -  zgodnie z programem współpracy z 
organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 
pożytku publicznego - 60 000, OOzł”.

Ogółem plan wydatków zwiększony zostaje o kwotę 1 213 802,03zł 

PLAN DOCHODÓW.

Plan dochodów zwiększony zostaje o kwotę 1 482 006,00 z ł .
Są to dotacje których nie udało się pozyskać w roku ubiegłym:

- dział -  010 -  rolnictwo i łowiectwo:
1. 775 324,OOzł -  dotacja pozyskana w ramach PROW na finansowanie projektu 

unijnego „Rozbudowa infrastruktury wodociągowo-kanalizacyjnej wokół 
obszaru Natura 2000 (etap II)

2. 638 853,OOzł -  dotacja pozyskana w ramach PROW na finansowanie projektu 
unijnego „Rozbudowa infrastruktury wodociągowo-kanalizacyjnej wokół 
obszaru Natura 2000 (etap III)

-  dział 900 -  gospodarka komunalna i ochrona środowiska:
1. 42 830,OOzł - dotacja pozyskana w ramach PROW na finansowanie projektu 

unijnego „Zagospodarowanie przestrzeni publicznej w Dąbrówce”

-  dział 926 -  kultura fizyczna:
24 999,OOzł -  dotacja pozyskana w ramach PROW na finansowanie projektu 
unijnego „Odbudowa wraz z modernizacją bież bieżni przy publicznym 
boisku sportowym w Dąbrówce”

Do projektu budżetu została złożona autopoprawka przez Komisję Rozwoju i Gospodarki 
Mieniem Komunalnym RG
Do wykazu przedsięwzięć wprowadza się następujące zadanie: Modernizacja 
oczyszczalni ścieków w Dąbrówce -  łączne nakłady -  445 000,OOzł -  limit na 2015 rok
-  250 000,OOzł; limit na 2016 rok -  195 000,Ozł.

W dalszej kolejności Pani Skarbnik odczytała projekt uchwały w sprawie uchwalenia 
uchwały budżetowej Gminy Dąbrówka na 2015. Rok.
Nawiązując do przedmiotowej uchwały Pani Skarbnik prosiła o naniesienie poprawek w 
§ 11 prawidłowe brzmienie to :



1. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i obowiązuje w roku 2015. a nie 
uchwała wchodzi w życie z dniem 1 stycznia 2015r. tak jak zostało zapisane w 
projekcie uchwały

2. Uchwała podlega publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Mazowieckiego oraz na tablicy ogłoszeń urzędu Gminy.

Pan Rosa Sławomir zapytał dlaczego w otrzymanych materiałach nie było informacji na 
temat mienia komunalnego.
Pani Skarbnik wyjaśniła, że w starej ustawie o finansach publicznych był wymóg 
przedkładania informacji o stanie mienia komunalnego Radzie Gminy wraz z projektem 
uchwały budżetowej. Zapisy ustawy o finansach publicznych uległy zmianie od roku 
2010 i od tego czasu informację o stanie mienia komunalnego przedstawia się Radzie 
Gminy i Regionalnej Izbie Obrachunkowej wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 
za dany rok budżetowy.
Pan Rosa Sławomir odniósł się do zapisów szczegółowych zawartych w budżecie 
odnosząc się do działu administracja publiczna gdzie plan wydatków opiewa na kwotę 
3086 919 zł a na wynagrodzenia i składki zaplanowana jest kwota 2 300,00 zł. dla 24 
pracowników zatrudnionych w Urzędzie.
Zdaniem Pana Rosy należy w przyszłości zwrócić uwagę na środki przeznaczone na 
wynagrodzenia dla pracowników.
Po zakończeniu dyskusji prowadzący obrady poddał pod głosowanie projekt ww. 
uchwały.

- w głosowaniu jawnym -  Rada Gminy Dąbrówka 
podjęła Uchwałę Nr V/19/2015 
z dnia 16 stycznia 2015 r.
j e d n o g ł o ś n i e  /15 głosów „za”, przy obecności 15 Radnych/
(Uchwala stanowi załącznik do protokołu).

e) W sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dąbrówka na 
lata 2015-2021

Projekt ww. uchwały został omówiony przez Skarbnik Gminy.

Zgodnie z ustawą o finansach publicznych inicjatywa w sprawie uchwały WPF należy 
wyłącznie do Wójta Gminy.

Okres planowania to okres jednego roku budżetowego oraz co najmniej 3 kolejnych lat. 
Jednak nie krótszy niż okres na jaki zaciągnięto zobowiązania.

Wieloletnia Prognoza Finansowa Gminy Dąbrówka opracowana została na lata 2015 -  
2021 .
Podstawą jej konstrukcji są:

1) przewidywane przez Ministerstwo Finansów kierunki rozwoju sytuacji 
gospodarczej kraju, w tym prognozowane parametry makroekonomiczne,

2) analiza realizowanych przedsięwzięć,
3) analiza danych historycznych niezbędnych do prognozowania dochodów i 

wydatków Gminy,
4) analiza poziomu zadłużenia w aspekcie obowiązujących i przyszłych norm 

ostrożnościowych.



5) warunki, możliwości i potrzeby Gminy Dąbrówka.
6) regulacje dotyczące projektowania budżetu zawarte w ustawie o finansach 

publicznych, ustawie o dochodach jednostek samorządu terytorialnego, ustawie o 
podatkach i opłatach lokalnych, uchwałach Rady Gminy, podjętych na podstawie 
tych ustaw oraz analizy kształtowania się sytuacji finansowej Gminy w ostatnich 
latach a także przewidywanych tendencji rozwoju.

Projekt uchwały przygotowany na podstawie ww. założeń został przesłany o 
Regionalnej Izby Obrachunkowej i przedłożony Radzie Gminy Dąbrówka do 15 
listopada 2014r.

Następnie Pani Skarbnik odczytała uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Warszawie z dnia 4 grudnia 2014r. w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez 
Wójta Gminy Dąbrówka projekcie uchwały Rady Gminy Dąbrówka w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej prognozy Finansowej Gminy Dąbrówka na lata 2015 -  20121.

Pani Skarbnik Gminy poinformowała, Ze zmiana projektu uchwały: w sprawie 
uchwalenia uchwały budżetowej na 2015 rok powoduje zmianę wielkości przyjętych do 
WPF Gminy Dąbrówka na lata 2015 -  2021,

1. W załączniku Nr 1 „Tabelaryczna prezentacja Wieloletniej Prognozy 
Finansowej” :

a/ zwiększa się plan dochodów na 2015 rok o kwotę 1 482 006,00zł (dochody 
majątkowe)
b/ zwiększa się plan wydatków na 2015 rok o kwotę 1 213 802,03zł (wydatki 
majątkowe)
c/ wynik budżetu zostaje zmniejszony o kwotę 268 203,97zł
d/ przychody budżetu zwiększa się o kwotę 728 544,89zł (planowane do zaciągnięcia 
kredyty i pożyczki)
e/ rozchody budżetu zwiększa się o kwotę 996 748,86zł (spłata rat kredytów i 
pożyczek)
f/ planowana kwota długu na dzień 31.12.2015r. zostaje zwiększona o kwotę 
326 443,89zł
2. W załączniku Nr 2 „ Wykaz przedsięwzięć do Wieloletniej Prognozy 

Finansowej”:

- dla przedsięwzięcia „Budowa boisk wielofunkcyjnych na terenie Gminy 
Dąbrówka” zwiększa się nakłady inwestycyjne na rok 2015 o kwotę 333 000,00zł.
- dla przedsięwzięcia „Przyśpieszenie wzrostu konkurencyjności województwa 
mazowieckiego poprzez budowanie społeczeństwa informacyjnego i gospodarki 
opartej na wiedzy poprzez stworzenie zintegrowanych baz wiedzy o Mazowszu” 
zwiększa się limit na 2015 rok o kwotę 2 788,76zł
- dla przedsięwzięcia „Rozwój elektronicznej administracji w samorządach 
województwa mazowieckiego wspomagającej niwelowanie dwudzielności 
potencjału województwa” zwiększa się limit na rok 2015 o kwotę 1 256,27zł.
- dla przedsięwzięcia „Budowa wielofunkcyjnego boiska” nakłady na rok 2015 
zmniejsza się o kwotę 50 000,00zł.
- dla przedsięwzięcia „Rozbudowa infrastruktury wodociągowo -  kanalizacyjnej 
wokół obszaru NATURA 2000 ( etap III) -  ustala się limit na rok 2015 w 
kwocie 602 500,00zl.



Nowe przedsięwzięcia:
a/ Odbudowa wraz z modernizacją bieżni przy publicznym boisku sportowym w 
Dąbrówce -  łączne nakłady finansowe -  124 999,00zł -  limit na rok 2015 — 
123 829,00zł
b/ Odnowa elewacji Gminnego Centrum Kultury -  łączne nakłady finansowe 
74 098,00zł -  limit na 2015 rok - 52 098,00zł
c/ Modernizacja oczyszczali ścieków w Dąbrówce -  łączne nakłady finansowe 
445 000,00zł -  limit na 2015 rok 250 000,00zł; limit na 2016 rok 195 000,00zł.

'Pani Skarbnik poinformowała, że planowany dług Gminy na 01.01.2014r. 
wynosił 8 496 105,82zł. W 2014 spłacano rozchody do wysokości 1 455 
628,96zł. W przychodach na 2014 rok uwzględniono kwotę 2 504
631,00zł, w tym:

-pożyczki na wyprzedzające finansowanie z BGK -  1 295 344,00zł (307 
359,00zł -  budowa wodociągu etap II; 987 985,00zł -  budowa wodociągu etap 
III);

pożyczka z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w Warszawie - 8 4  258,00zł- budowa wodociągu etap II;

- pożyczka z Europejskiego Funduszu Rozwoju Wsi Polskiej -  625 029,00zł
-  rozbudowa Zespołu Szkół w Józefowie;

-kredyt na finansowanie planowanego deficytu budżetu i spłatę wcześniej 
zaciągniętych kredytów i pożyczek -  500 000,00zł.

Na podstawie powyższego na koniec 2014 roku kwota długu wyniosła
9 545 107,86zł, która posłużyła do jego prognozowania na lata następne.

W latach 2016 - 2021 indywidualny wskaźnik zadłużenia kształtuje się 
poniżej dopuszczalnego wskaźnika poziomu określonego w w/w przepisie, przy 
założeniu, że planowane spłaty rat w poszczególnych latach dokonywane będą z 
nadwyżki budżetowej.

Do projektu uchwały radni nie zgłaszali pytań.

- w głosowaniu jawnym -  Rada Gminy Dąbrówka 
podjęła Uchwałę Nr Y/20/2015
z dnia 16 stycznia 2015 r.
j e d n o g ł o ś n i e  głosów /15 głosów „za”, przy obecności 15 Radnych/ 
(Uchwała stanowi załącznik do protokołu).
Pani Agnieszka Gryglas zwróciła uwagę, że nieprawidłowy jest zapis w § 5 
przedmiotowej uchwały -  uchwała wchodzi w życie z dniem 1 stycznia 2015r. 
Pani Skarbnik przeprosiła za zaistniała pomyłkę i odczytała prawidłowy zapis:
§ 5 Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i obowiązuje w roku 2015. 
Prowadzący obrady podał ponownie pod głosowanie projekt uchwały wraz z 

naniesiona zmianą.

- w głosowaniu jawnym -  Rada Gminy Dąbrówka 
podjęła Uchwałę Nr V/20/2015
z dnia 16 stycznia 2015 r.
j e d n o g ł o ś n i e  głosów /15 głosów „za”, przy obecności 15 Radnych/ 
(Uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Godz. 1245 prowadzący obrady ogłasza przerwę w obradach.



Godz. 1300 prowadzący wznawia obrady.

f) W sprawie zaciągnięcia krótkoterminowej pożyczki na wyprzedzające 
finansowanie w Banku Gospodarstwa Krajowego w Warszawie na realizację 
zadania pn Budowa boisk wielofunkcyjnych na terenie gminy Dąbrówka.

Projekt uchwały został omówiony przez Skarbnik Gminy.
Pani Skarbnik wyjaśniła, że zadanie na które zaciągnięta będzie pożyczka 
powinno zostać wykonane do końca lutego br. i rozliczone do końca marca tego 
roku, dlatego pożyczka nosi miano krótkoterminowej. Pożyczki zaciągane w BGK 
są pożyczkami preferencyjnymi z uwagi na niskie oprocentowanie

Pani Agnieszka Gryglas nawiązując do sprawozdania Wójta, powiedziała, że 
wykonanie tej inwestycji może być zagrożone.
Pan Wójt wyjaśnił, że zagrożenie może być spowodowane nie sprzyjającymi 
warunkami atmosferycznymi. Prowadzone są rozmowy z Urzędem 
Marszałkowskim o aneksowanie umowy na wydłużenie terminu rozliczenia.
Pani Skarbnik wyjaśniła, że podjęcie uchwały daje możliwość złożenia wniosku 
do BGK i wystąpienie o podpisanie umowy. Jeżeli zadanie nie zostanie wykonane 
pożyczka nie zostanie zaciągnięta.

Po zakończeniu dyskusji prowadzący poddał pod głosowanie projekt ww. uchwały

- w głosowaniu jawnym -  Rada Gminy Dąbrówka 
podjęła Uchwałę Nr W/21/2015 
z dnia 16 stycznia 2015 r.
j e d n o g ł o ś n i e / 1 5  głosami „za” przy obecności 15 Radnych/
(Uchwała stanowi załącznik do protokołu)

g) IW sprawie zmiany uchwały Nr XXXIII/258/2014 Rady Gminy Dąbrówka z dnia
10 marca 2014r. w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 
Warszawie na sfinansowanie zadania pn. „Rozbudowa infrastruktury 
wodociągowo -  kanalizacyjnej wokół obszaru Natura 2000 w Gminie Dąbrówka 
(etap III) -  Budowa sieci wodociągowej wraz z przyłączami w miejscowości 
Chruściele, Dąbrówka, Józefów’, Lasków, Ludwinów, Trojany, Zaścienie.

Projekt uchwały został omówiony przez Skarbnik Gminy.

Do końca 2014r. nie wpłynęła do budżetu zaplanowana do zaciągnięcia rata 
pożyczki w wysokości 174 517,00 zł, dlatego w roku bieżącym do zaciągnięcia 
zaplanowana pożyczka w całej wysokości.
Do ww. projektu uchwały radni nie zgłaszali pytań.

- w głosowaniu jawnym -  Rada Gminy Dąbrówka 
podjęła Uchwałę Nr V//22/2014 
z dnia 16 stycznia 2015 r.
j e d n o g ł o ś n i e / 1 5  głosami „za” przy obecności 15 Radnych/



(Uchwała stanowi załącznik do protokołu)

h) W sprawie przystąpienia do stowarzyszenia o nazwie Związek Gmin Wiejskich 
Rzeczpospolitej Polskiej.

Do ww. projektu uchwały nie zgłaszano pytań.

- w głosowaniu jawnym -  Rada Gminy Dąbrówka 
podjęła Uchwałę Nr W23/2014 
z dnia 16 stycznia 2015 r.
j e d n o g ł o ś n i e / 1 5 głosami „za” przy obecności 15 Radnych/

(Uchwała stanowi załącznik do protokołu)

Ad. 7. Odczytanie podań skierowanych do Przewodniczącego i Rady Gminy.

Podania skierowane do Rady Gminy zostały odczytane przez sekretarza obrad Pana 
Sławomira Rosę.
Pani Elżbieta Sowińska -  sołtys wsi Karpin -  sprawozdanie z działalności sołtysa wsi 
Karpin za lata 1999 -  2015
Agnieszka Gryglas -  Radna Gminy Dąbrówka -  o dokończenie inwestycji związanej z 
budową chodnika na odcinku drogi Ludwinów -  Kowalicha.
Agnieszka Gryglas -  Radna Gminy Dąbrówka o montaż lamp oświetlenia ulicznego na 
istniejących słupach oświetleniowych na odcinku drogi powiatowej Ludwinów -  
Kowalicha.( do wiadomości Rada Gminy ).
Pan Andrzej Marcinkiewicz Radny Gminy Dąbrówka o przestawienie słupa 
energetycznego znajdującego się na środku drogi gminnej w miejscowości Działy 
Czarnowskie
Radny Andrzej Marcinkiewicz -  o modernizacje i wymianę oświetlenia w miejscowości 
Guzowatka
Radny Andrzej Marcinkiewicz -  o montaż lampy oświetleniowej w miejscowości 
Guzowatka na skrzyżowaniu dróg gminnych przy posesji p .Cz .W. w kierunku Chajęt 
oświetlenia

Ad. 8 Sprawy różne i wolne wnioski.

Pan Krzysztof Kłębek nawiązując do wypowiedzi Pana Jacka Rucińskiego odnośnie 
pracy komisji rewizyjnej RG zwrócił się do pani mecenas o wyjaśnienie istoty sprawy. 
Udzielając wyjaśnień Pani Mecenas wskazała, że zgodnie z § 27 Statutu Gminy Rada 
Gminy wybiera ze swego grona przewodniczącego i zastępcę przewodniczącego komisji, 
który kieruje pracami komisji w czasie nieobecności przewodniczącego. Statut Gminy 
Dąbrówka uchwalony na sesji Rady Gminy w dniu 10. 10. 2014r. został opublikowany w 
Dzienniku Urzędowym dnia 28.11.2014r, wszedł w życie 14 dni od daty publikacji tj. w 
13.12.2014r.W dniu podjęcia uchwały w sprawie powołania komisji Rewizyjnej ten 
Statut jeszcze nie obowiązywał, ale nic nie stoi na przeszkodzie aby komisja rewizyjna ze 
swego składu wybrała zastępcę przewodniczącego komisji. Zdaniem Pani Mecenas brak 
zastępcy przewodniczącego nie wpłynął na ważność decyzji podejmowanych przez 
komisję rewizyjną.
Pan Kłębek poinformował, że zwróci się do Przewodniczącego Rady o przygotowanie i 
wprowadzenie do porządku obrad na następną sesję stosownego projektu uchwały.



Pani Agnieszka Gryglas nawiązując do wniosku złożonego na ostatniej sesji a 
dotyczącego przyznania ryczałtu dla sołtysów z terenu gminy poprosiła panią mecenas 
o przybliżenie sprawy.
Pani mecenas wyjaśniła, że zgodnie z art. 37 b ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o 
samorządzie gminnym Rada Gminy może ustanowić zasady na jakich 
przewodniczącemu organu wykonawczego jednostki pomocniczej będzie przysługiwać 
dieta oraz zwrot kosztów podróży. Zgodnie z przytoczonymi przepisami sołtysowi może 
być przyznana jedynie dieta stanowiąca rekompensatę a nie wynagrodzenie wynikające z 
samego tylko faktu bycia sołtysem.
Pan Mędrzycki Wiesław radny powiaty, zabierając głos poinformował że 
przewodniczącym Rady Powiatu jest Pan Janusz Wereszczyński, Wiceprzewodniczącym 
Pan Jerzy Mikulski, i Pani Halina Bonecka , Starostą Powiatu jest Pan Kazimierz 
Rakowski. Powiedział, że w projekcie budżetu na 2015 r. który został opracowany przez 
poprzedniego Starostę są zawarte zadania dla gminy Dąbrówka o realizacji których 
będzie informował na bieżąco.
Pan Wójt nawiązując do wypowiedzi radnego powiatowego poinformował, że odbył 
rozmowę ze Starostą na temat inwestycji które będą prowadzone na terenie naszej gminy 
a na które w projekcie budżetu powiatu na 2015r. dla gminy Dąbrówka jest 
zarezerwowane 715 000,00 zł z 30% udziałem gminy.
Pani Helena Karczmarczyk -  sekretarz gminy przedstawiła harmonogram zebrań 
wiejskich w sprawie wyborów sołtysów na kadencję 2015-2019 .
Pani Sowińska Elżbieta z uwagi że nie będzie kandydować na sołtysa wsi Karpin prosiła 
o wskazanie lokalu w którym odbędzie się zebranie wiejskie.
Pani Helena Kuśkowska prosiła o zamieszczenie na stronie internetowej urzędu gminy 
protokołów z odbytych sesji i posiedzeń komisji.
Pana T.E. z Czarnowa podniósł temat związany z wylewanie rzeki Bug.
Pan Wójt odpowiedział, że wylewanie wody spowodowane było zatorem na rzece a jest 
to spowodowane spłyceniem dna rzeki. W tej sprawie będzie prowadził rozmowy z 
Marszałkiem Województwa, co ze środkami które były przeznaczone na pogłębienie 
rzeki.
Mieszkaniec Czarnowa nawiązując do tej wypowiedzi poinformował, że marszałek nie 
zrobi nic jak sami sobie nie pomożemy. Wszelkie prace związane z pogłębieniem rzeki 
musza być uzgadniane z Towarzystwem Ochrony Ptaków. Pan R.W. zasugerował czy 
nie pokusić się o wykonanie operatu środowiskowego aby przekonać się, czy 
faktycznie na terenie naszej gminy znajduje się obszar Natura 2000.
Głos zabrała Agnieszka Domżalska pracownik Warszawskiego Ośrodka Doradztwa 
Rolniczego informując, że w dniu 29 stycznia br. o godz. 10 będzie szkolenie rolników 
z terenu gminy na temat programu rozwoju obszarów wiejskich na lata 2014-2020.
Pani Bałdyga Hanna -  i Pan T.E. mieszkaniec Czarnowa podnieśli temat związany z 
przeprowadzeniem zebrań wiejskich na temat wyboru sołtysów na które odpowiedzi 
udzieliła Pani Sekretarz.

Ad. 9 Zamknięcie obrad.

Zamknięcia obrad V sesji Rady Gminy Dąbrówka dokonał przewodniczący Rady 
Gminy Pan Marcin Kaczmarczyk dziękując obecnym za udział w posiedzeniu.
Na tym protokół zakończono.

Sekretarz obrad


